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Egyszerû jelen Folyamatos jelen 

1. jelentés Olyan esetben használjuk leggyakrabban, 

amikor általában történik, vagy általában igaz valami 

„beláthatatlanul hosszú” időn keresztül (rendszerint nem 

éppen most). Azért hívjuk egyszerű jelennek, mert csak 

az ige kell magában. 

I like tea. = Szeretem a teát. 

I live in Budapest. = Budapesten élek. 

I play the guitar. = Gitározom (szoktam gitározni). 

I get up late. = Későn kelek (későn szoktam kelni). 

I watch TV every day. = Minden nap nézek tévét. 

We go to school. = Iskolába járunk. 

Egyes szám 3. személyben az ige “s” ragot kap. 

My dog likes you. = A kutyám szeret téged. 

Attila plays the guitar. = Attila gitározik. 

My friend gets up late. = A barátom későn kel. 

Al’s mum lives in Bugyi. = Al mamája Bugyiban él. 

Kérdésben a “do” segédige megy előre. 

Do you like tea? = Szereted a teát? 

Do you get up late? = Későn kelsz? 

Do we go to school? = Iskolába járunk? 

A kérdőszó a “do” elé megy. 

What do you like? = Mit szeretsz? 

Where do we go? = Hova járunk? 

When do you get up? = Mikor kelsz? 

Egyes szám 3. személyben a “do” veszi fel az “s” ragot 

és “does” lesz belőle. 

Does Attila play the guitar? = Attila gitározik? 

Does your friend get up late? = A barátod későn kel? 

Does my dog like you? = A kutyám szeret téged? 

What does he like? = Mit szeret (ő)? 

When does Joe get up? = Mikor kel Joe? 

Who does my dog like? = Kit szeret a kutyám? 

Tagadásnál a „do” vagy a „does” mögé tesszük a „not” 

szót. Ezeket össze is lehet vonni. 

I do not like brandy. = Nem szeretem a pálinkát. 

I don’t like brandy. = Nem szeretem a pálinkát. 

Joe does not like brandy. = Joe nem szereti a pálinkát. 

Joe doesn’t like brandy. = Joe nem szereti a pálinkát. 

I do not get up late. = Nem kelek későn. 

I don’t get up late. = Nem kelek későn. 

I do not watch TV. = Nem szoktam tévét nézni. 

I don’t watch TV. = Nem szoktam tévét nézni. 

Al does not watch TV. = Al nem néz tévét. 

Al doesn’t watch TV. = Al nem néz tévét. 

 

 2. jelentés “Befejezett”, komplett egészként tekintett 

cselekvéseknél is használjuk. (A magyarban sokszor van 

ilyenkor igekötő+ige kombináció) 

Judy goes to the window and looks out. = Judy odamegy 

az ablakhoz és kinéz. (az ablaknál állva néz ki, nem a 

szoba közepéről, tehát az “odamenés” befejezett) 

You pick up Joe. = Te fölveszed Joe-t (autóval)                     

A formája: kell az ige elé a létige megfelelő alakja (am, 

is vagy are), az igére pedig egy -ing rag. 

 

1. jelentés Használjuk olyankor, amikor csak átmenetileg 

(de azért kicsit hosszabb ideig) történik valami, tudjuk, 

hogy vége lesz, és gondolunk is erre. Ilyenkor gyakran 

előfordul, hogy ebben a pillanatban “éppen” nem is 

történik a dolog.  

I am writing a book. = Egy könyvet írok. (Dolgozom 

rajta, de ebben a pillanatban lehet, hogy mást csinálok) 

I am living in Budapest. = Most (átmenetileg) 

Budapesten élek. (lehet, hogy akár több évig is!!) 

 

2. jelentés A folyamatos jelent leggyakrabban olyankor 

használjuk, amikor „éppen” történik valami, „benne 

vagyunk a közepében”. 

I am writing a letter. = Egy levelet írok.  

I am getting up. = (Éppen) kelek fel. 

She is watching TV now. = Most (éppen) tévét néz.  

We are going to school. = Megyünk az iskolába. 

Every Sunday at eleven he is having a bath. = Minden 

vasárnap 11 órakor éppen fürdik. 

 

Kérdésnél a segédige (a létige – am, is, are) előremegy. 

Are you watching TV? = (Éppen) tévét nézel? 

Is Ken going to school? = Ken (épp) iskolába megy? 

Are they playing the trumpet? = Ők épp trombitálnak? 

A kérdőszó a segédige elé megy. 

Who is watching TV? = Ki néz tévét? 

What is she watching? = Mit néz ő (éppen)? 

Where is Ken going? = Hova megy Kenőcs (éppen)? 

Tagadásnál a “not” jön a segédige után, amivel össze is 

vonható. Az “am not” nem vonható össze. 

I am not playing the trumpet. = (Éppen) nem 

trombitálok. 

She is not watching TV. = Nem néz tévét (éppen). 

She isn’t watching TV. = Nem néz tévét (éppen). 

They are not going to school. = Nem mennek az iskolába 

(éppen). 

They aren’t going to school. = Nem mennek az iskolába 

(éppen). 

 

3. Olyankor is használjuk (bár ez viszonylag ritka eset), 

amikor a cselekvés “kitölti az időtartamot”, függetlenül 

attól, hogy a végére befejeződik-e vagy sem. 

 

Every Sunday between 10 and 11 o’clock I am doing my 

homework. = Minden vasárnap 10 és 11 óra között a 

házi feladatomat csinálom. 

 


